

THE VILLAGE OF REXTON

Tuesday, January 9, 2018

Regular Council Meeting

LE VILLAGE DE REXTON

Le mardi 9 janvier 2018

Réunion ordinaire du Conseil

The regular meeting for the Council of the Village of Rexton was held in the Council Chambers.

PRESENT: The Mayor, Randy Warman; Councillors David Little, Albert Corcoran and Elaine Warren; Office Manager, Dianne Robertson; Bilingual Administrative Assistant, Nathalie Elward; Public Works Director, Brent Goodwin and General Manager, Ashley Francis.
ABSENT: Councillor, William Flanagan.

CALL TO ORDER: The Mayor Randy Warman called the meeting to order at 7:05 p.m.

APPROVAL OF THE AGENDA: It was moved by Elaine Warren and seconded by Albert Corcoran that the agenda be approved. Motion carried.

APPROVAL OF THE MINUTES: It was moved by Albert Corcoran and seconded by Elaine Warren that the December 12 minutes be approved. Motion carried.

CORRESPONDENCE: Council reviewed the correspondence.

1. Alzheimer Society of NB: January is Alzheimer Awareness Month, Council agreed to help promote using our Facebook page.

It was moved by Elaine Warren and seconded by David Little to file the correspondence for future reference, and actions taken on ones noted. Motion carried.

INCIDENT REPORT:

* **Speeding:** Residential request to install speed limit sign on Sunset Drive. As posted on all entrance within Rexton, the speed limit is 50 km/h. Council felt such installation would do little to change driver behaviour.

* **Icy Roads Complaints:** The area of concern was on the intersection of School Street and Sunset Drive. It was mentioned that, following a winter storm, the clean-up process may take several days to remove snow and ice.

PLANNING SESSION:

* At 6:30pm, Crandall's presented the importance of an Asset Management Plan and how it will be achieved.

La réunion ordinaire du Conseil du Village de Rexton a été tenue à la salle du Conseil.

PRÉSENCES: Le maire, Randy Warman; les conseillers David Little et Albert Corcoran; la conseillère Elaine Warren; la directrice du bureau, Dianne Robertson; l'adjointe administrative bilingue, Nathalie Elward; le directeur des travaux publics, Brent Goodwin et la directrice générale, Ashley Francis.

ABSENT: Le conseiller, William Flanagan.

OUVERTURE DE LA RÉUNION: Maire Randy Warman ouvre la réunion à 19h05.

ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR: Elaine Warren propose, et Albert Corcoran appuie, que l'ordre du jour soit accepté. Proposition adoptée.

ADOPTION DU PROCÈS-VERBAL: Albert Corcoran propose, et Elaine Warren appuie, que le procès-verbal de la réunion du 12 décembre soit accepté. Proposition adoptée.

COURRIER: Le Conseil a fait la revue du courrier.

1. Société Alzheimer du N-B: Janvier est le mois de sensibilisation pour la maladie d'Alzheimer, il fut convenu par le conseil d'utiliser notre page Facebook pour aider à promouvoir.

Elaine Warren propose, et David Little appuie, de classer le courrier pour en faire référence dans l'avenir. Proposition adoptée.

RAPPORT D'INCIDENTS:

* **Excès de vitesse:** Il y a eu une demande résidentielle d'installer un panneau de limitation de vitesse sur la promenade Sunset. La limite de vitesse de 50 km/h est affichée à tous les points d'entrer à Rexton. D'après le Conseil, telle installation ferait peu pour changer le comportement du conducteur.

* **Plaintes sur les routes glacées:** Le lieu préoccupant était à l'intersection de la rue School et promenade Sunset. On mentionne qu'après une tempête hivernale, le processus de nettoyage de neige et de glace peut prendre quelques jours.

RÉUNION DE PLANIFICATION:

* À 18h30, il y a eu une présentation par Crandall's sur l'importance d'un plan sur la gestion des actifs et comment il sera réalisé.

<p>The Village of Rexton Tuesday, January 9, 2018 Regular Council Meeting</p> <p style="text-align: right;">Page 2</p>	<p>Le Village de Rexton Le mardi 9 janvier 2018 Réunion ordinaire du Conseil</p> <p style="text-align: right;">Page 2</p>
<p>DIRECTOR OF PUBLIC WORKS REPORT</p>	<p>RAPPORT DU DIRECTEUR DES TRAVAUX PUBLICS</p>
<p>The Director of Public Works reviewed his report with Council. It was mentioned that the lift station on Normandie Court is under repairs.</p>	<p>Le directeur des travaux publics a passé en revue son rapport avec le Conseil. On mentionne que la station de relevage sur la cour Normandie est en réparations.</p>
<p>FIRE DEPARTMENT REPORT</p>	<p>RAPPORT DU SERVICE D'INCENDIE</p>
<p>The Fire Chief, Brent Goodwin, reviewed his report with Council.</p>	<p>Le chef de Pompiers, Brent Goodwin, a passé en revue son rapport avec le Conseil.</p>
<p>BILLS: It was moved by Albert Corcoran and seconded by Elaine Warren to pay 25% of Crandall's asset inventory & data collection fee of \$7,715.06. Motion carried.</p> <p>It was moved by Elaine Warren and seconded by Albert Corcoran to accept the financial review presented. Motion carried.</p>	<p>FACTURES: Albert Corcoran propose, et Elaine Warren appuie, de payer Crandall's le 25% des frais pour la collection de données et l'inventaire des biens de 7,715.06\$. Proposition adoptée.</p> <p>Elaine Warren propose, et Albert Corcoran appuie, d'accepté l'examen financier présenté. Proposition adoptée.</p>
<p>BUSINESS ARISING FROM THE MINUTES</p>	<p>AFFAIRES DÉCOULANT DU PROCÈS VERBAL</p>
<p>a) Municipal Water Search: There is nothing new to report at this time.</p> <p>b) Carson's Landing: The Boater Association have verbally agreed to relinquish ownership of docks. On their behalf, the General Manager has been asked to write this letter.</p> <p>c) EMO: Council has earmarked January 16th, 7pm for an EMO meeting.</p> <p>d) Climate Change & Energy Efficiency: On January 8, discussions were had by conference call. Minor adjustments were pointed out.</p> <p>e) Fire Department: The new fire truck has arrived; the Fire Chief expressed his satisfaction. Payment has been issued.</p> <p><u>Gift of Appreciation:</u> It was moved by Elaine Warren and seconded by Albert Corcoran to present Warren Goodwin with \$150 in gift cards in appreciation for consulting on the design of the new fire truck. Motion carried.</p> <p>Council was reminded that the RDC funds for the hydraulic tool will expire in March 2018.</p>	<p>a) Le réseau d'eau municipal: Il n'y a rien de nouveau à rapporter en ce temps.</p> <p>b) « Carson's Landing »: L'association de plaisanciers ont agréé verbalement de renoncer à la propriété du quai. On leur nom, la directrice générale a été demandé d'écrire cette lettre.</p> <p>c) OMU: Le conseil se réunira le 16 janvier pour une réunion d'OMU.</p> <p>d) Les changements climatiques et l'efficacité énergétique: Il y a eu des discussions le 8 janvier par téléconférence. Des ajustements mineurs ont été remarqués.</p> <p>e) Service d'incendie: Le nouveau camion d'incendie est arrivé; le chef pompier s'est dit satisfait. Le paiement a été émis.</p> <p><u>Un cadeau de remerciement:</u> Elaine Warren propose, et Albert Corcoran appuie de présenter à Warren Goodwin 150\$ en cartes-cadeaux à titre de remerciement pour sa consultation sur la conception du nouveau camion d'incendie. Proposition adoptée.</p> <p>On rappelle au Conseil que les fonds de la société de développement régional pour un outil hydraulique expireront en mars 2018.</p>

<p style="text-align: center;">The Village of Rexton Tuesday, January 9, 2018 Regular Council Meeting</p> <p style="text-align: right;">Page 3</p>	<p style="text-align: center;">Le Village de Rexton Le mardi 9 janvier 2018 Réunion ordinaire du Conseil</p> <p style="text-align: right;">Page 3</p>
<p>f) Curling Club: It was reported that the 2016 chiller repairs have been paid in full. The club manager has requested a 2017 financial review of operational costs incurred by the Village of Rexton to be presented to their board members.</p> <p>g) Natural Forces: A list of local contractors has delivered; the tender process has begun. It would appear that Crandall's might be hired to oversee the entire project. In the meantime, in partnership with Crandall's, lawyer Yves Robichaud has been asked to create a maintenance agreement.</p> <p>h) Brunswick News: There is nothing new to report at this time.</p>	<p>f) Club de curling: On mentionne que les réparations au refroidisseur effectué en 2016 ont été payés au complet. Il a été demandé par le gestionnaire du club un examen financier pour 2017 des coûts opérationnels engagés par le Village de Rexton pour y être présentes aux membres du comité.</p> <p>g) « Natural Forces »: Une liste des entrepreneurs locaux a été partagé; le processus d'appel d'offre a commencé. Il semblerait que Crandall's pourraient être embauchés pour superviser l'ensemble du projet. Entre-temps, en partenariat avec Crandall's, on demande à l'avocat Yves Robichaud de créer une entente relative à l'entretien.</p> <p>h) « Brunswick News »: Il n'y a rien de nouveau à rapporter en ce temps.</p>
<p style="text-align: center;">OPEN REPORTS</p>	<p style="text-align: center;">RAPPORTS OUVERTS</p>
<p>a) Opportunities NB: Since September 2017, we have been working on forming a partnership. A meeting should be held soon.</p> <p>b) Business Park: The owner of 107 Enterprise Street has been made aware of Council's decisions and expectations. As requested, a presentation will be ready for the March Regular Council Meeting.</p>	<p>a) Opportunité N-B: Depuis septembre 2017, nous travaillons sur un partenariat. Une réunion se tiendra bientôt.</p> <p>b) Parc d'affaires: Nous avons avisé le propriétaire à 107, rue Entreprise des décisions et des attentes du conseil. Comme demandé, il y aura une présentation à la réunion ordinaire du conseil en mars.</p>
<p style="text-align: center;">MAYOR'S REPORT</p>	<p style="text-align: center;">RAPPORT DU MAIRE</p>
<p>The Mayor reviewed his report with Council.</p>	<p>Le maire a passé en revue son rapport avec le Conseil.</p>
<p style="text-align: center;">COUNCILLOR'S REPORT</p>	<p style="text-align: center;">RAPPORT DES CONSEILLERS</p>
<p>Kent North Center: An update on the hiring process of the Manager Position, this process is expected to commence in April-May.</p> <p>Rexton Lions Nursing Home: The nursing home has proposed an expansion project to the province and they are looking for Council's support. The plan will be reviewed.</p> <p><u>WRITTEN REPORTS</u> It was moved by Elaine Warren and seconded by David Little that the written reports be adopted. Motion carried.</p>	<p>Centre Kent Nord: Une mise à jour du processus d'embauche du poste de gestionnaire, il est attendu que ce processus commencera en avril-mai.</p> <p>Foyer de soins Lions à Rexton: Le foyer de soins a proposé à la province un projet d'expansion et cherche l'appui du conseil. Le plan sera révisé.</p> <p><u>RAPPORT ÉCRIT</u> Elaine Warren propose, et David Little appuie, que le rapport écrit soit approuvé. Proposition adoptée.</p>

